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Zápis z  jednání republikového výboru  

profesní sekce střední školství  

konaného dne 6. října 2023  v Praze 
 
Přítomni: PaedDr. Věra Běláčková (členka sekce), RNDr. Jiří Homolka (člen sekce), Mgr. Dalibor Horváth (člen 

sekce), PaedDr. Jarmila Kubelková (členka sekce), Mgr. Petr Lukášek (místopředseda sekce),  

Mgr. Zdeňka Märcová (členka sekce), Mgr. Radka Mrklasová (členka sekce), Mgr. Hynek Otava (člen sekce), 

Mgr. David Polčák (předseda sekce), Mgr. Soňa Prošková (členka sekce), Mgr. Eva Sedlačíková (členka sekce), 

Mgr. Jitka Soutnerová (členka sekce), Mgr. Libuše Zochová (členka sekce). 

Hosté: Mgr. František Dobšík (předseda ČMOS PŠ), Bc. Marie Horvátová (předsedkyně OROS Ostrava),  

Mgr. Markéta Seidlová (místopředsedkyně ČMOS PŠ). 

Omluveny: PaedDr. Růžena Veselá (členka sekce), Ing. Anděla Zbořilová (členka sekce). 

Zápisem pověřen: Mgr. David Polčák (předseda sekce). 

Ověřením zápisu pověřen:  Mgr. Dalibor Horváth (člen sekce). 

 

 

1. Schválení programu, volba zapisovatele a ověřovatele zápisu 

Program jednání byl schválen ve znění navrženém na pozvánce. Zápisem byl pověřen  

D. Polčák, ověřovatelem zápisu byl zvolen D. Horváth. 

2. Příprava republikové konference 

Termín konání republikové konference profesní sekce SŠ byl stanoven na pátek  

5. ledna 2024. Členky a členové komisí byli zvoleni takto: 

mandátová – J. Kubelková, E. Sedlačíková; 

návrhová – V. Běláčková, L. Zochová; 

volební – D. Horváth, H. Otava. 

Místopředsedkyně svazu Mgr. M. Seidlová apelovala na členky a členy výboru, aby  

při volbě jeho nových členek a členů bylo pamatováno na lepší zastoupení ostatních typů 

střední škol vůči gymnáziím, a rovněž vyslovila přání, aby v dalším funkčním období výboru 

jeho členky a členové lépe spolupracovali v rámci svých KROS. 

3. Zvyšování počtu žáků ve třídě 

Byl prodiskutován nedostatek kvalifikovaných pedagožek a pedagogů, nárůst počtu ped. 

pracovnic a pracovníků zapříčiněný nárůstem počtu asistentek a asistentů pedagoga, 

spojování vyučovacích předmětů napříč ročníky a zvýšená administrativní zátěž učitelek  

a učitelů (mají nejdelší pracovní dobu v rámci OECD). Členky a členové sekce se dohodli, 

že její předseda naformuluje otevřený dopis k problematice počtu žákyň a žáků ve třídách. 

4. Školní psycholožky a psychologové, nárůst počtu žákyň a žáků s psychickými problémy 

Předseda sekce byl pověřen tím, aby kontaktoval zástupce školních psycholožek  

a psychologů a pokusil se s ním navázat dlouhodobou spolupráci. 

5. Prodloužení povinné školní docházky na deset let 

Přítomné členky a členové sekce konstatovali, že je diskutabilní, zda by bylo prodloužení 

povinné školní docházky přínosem, a shodli se, že s dalším vyjádřením počkají na první 

konkrétnější návrh MŠMT. 

6. Nové znění paragrafu 22a školského zákona 

Členky a členové RV se dohodli monitorovat, jak se budou změny ve znění § 22a školského 

zákona projevovat v praxi. 

7. Rozdělení pedagogických pracovnic a pracovníků na dvě skupiny (novelizace zákona 

o pedagogických pracovnících) 

Členky a členové RV nesouhlasí s rozdělením ped. pracovnic a pracovníků na dvě skupiny. 

Shodli se na tom, že tento názor má být manifestován formou otevřeného dopisu. 
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8. Změny v přijímacím řízení do SŠ, elektronické přihlášky 

Ředitel CERMAT Ing. M. Krejčí upozornil na ucelený článek v UN k této problematice. 

Dále konstatoval, že obsah zkoušky se nemění, papírová přihláška zůstává jako 3. varianta, 

zápisové lístky se ruší bez náhrady, zpětvzetí přihlášky ruší 1. kolo přijímacích zkoušek. 

9. Další vize státní maturity 

Ředitel CERMAT konstatoval, že se v následujících dvou letech nebude na podobě státních 

maturit nic měnit. Zvažuje se vytvoření poolu s 10 tis. matematických příkladů, které by 

vyučující používali už u čtvrtletních písemných prací, přičemž úspěšné absolvování poslední 

čtvrtletní písemné práce v posledním ročníku SŠ by znamenalo složení maturitní zkoušky 

z matematiky. Cut off skóre v hodnocení písemných prací z českého jazyka je záležitostí 

politického rozhodnutí, totéž platí kupř. pro opravování těchto prací nezávislými 

hodnotitelkami a hodnotiteli. Taktéž existuje korelace mezi úspěšností u jednotných 

přijímacích zkoušek a úspěšností u maturitní zkoušky. 

10. Informace z vedení svazu, návrh rozpočtu kapitoly 333 MŠMT na rok 2024 

Vedení ČMOS PŠ podalo členkám a členům RV aktuální informace. V příštím roce by mělo 

být v objemu finančních prostředků na platy učitelek a učitelů alokováno dostatek financí  

na to, aby byl průměrný učitelský plat navýšen zhruba o 2.500 Kč hrubého měsíčně. Původní 

návrh, aby byl tarifní plat učitelek a učitelů snížen o 5 %, neprošel díky Pirátům a STAN. 

Další jednání tripartity se má konat 17. října. 

11. Různé. 

 

 

Ve Frýdku-Místku dne ………………………… 

 

Zapsal: 

Ověřil: Mgr. Dalibor Horváth v. r.  


